
A Városvédő és –Szépítő Egyesület elnökségének beszámolója 

a 2013. évben végzett munkáról 

 

(Elhangzott 2014. február 28-án (pénteken) 16 órakor kezdődő egyesületi beszámoló 

közgyűlésen a Piculás Civilházban) 

 

Tisztelt Egyesületi Tagok! Kedves Városvédő Társaim! Tisztelt Vendégeink! 

 

Az elnökség nevében szeretettel köszöntöm Önöket. Külön köszöntöm Kecze István 

polgármester urat – egyesületünk tagját - valamint, a civil szervezetek képviselőit, 

partnereinket, társegyesületeink képviselőit. Köszönöm, hogy elfogadták meghívásomat a 

közgyűlésre. 

 

Beszámolóm megtartása előtt szomorú kötelességnek kell eleget tennem. El kell mondanom, 

hogy ebben az évben elhunyt egyesületünk nagyon régi támogatója: Kiss Imréné Boncz Eszter. 

Kérem, emlékét jegyzőkönyvünkben is örökítsük meg. 

 

A 2013-ra tervezett munka elvégzését – az előző évekhez hasonlóan - sikeresnek mondhatom. 

Egyesületünk tagsága tevékeny, szívesen vállal feladatot, az elnökség tagjai rugalmasan végzik 

munkájukat. Közös, egymást gyakran kiegészítő tevékenységünk teszi eredményessé és 

sikeressé egyesületünk működését.  

 

A munka egész évben folyamatos volt, a tervezett feladatokat kivétel nélkül elvégeztük: 

 

- az elnökség 5 alkalommal (mindig határozatképesen) ülésezett, 

- az ellenőrző bizottság saját beosztás szerint tartotta üléseit, a pénztárossal és az 

elnökséggel rugalmasan együttműködött és a szükséges módon segítséget nyújtott, 

- a Nagykun Kisújszállásért Alapítvány Kuratóriuma saját munkaterv szerint ülésezett.  

 

Jelenleg közösségünknek 145 fő magánszemély és 3 jogi személyiségű tagja van. 4 főnek (a 

tagdíjfizetés hiánya miatt) megszűnt a tagsági viszonya, 2 fő kilépett, viszont nagy öröm, hogy 

az év folyamán 6 új tag került felvételre: 

Buga Margit, Demeter Jánosné, Dr. Kovács Tibor, Fehér Imréné, és Ökrösné Virágh Noémi. 

Szeretettel köszöntjük őket. 

Kérem az új tagokat, amennyiben jelen vannak, álljanak fel had lássuk őket. Egyben kérem 

tagtársainkat vonjuk be őket munkáink elvégzése során, hogy minél hamarabb megtalálják a 

hozzájuk legközelebb álló tevékenységet, ezzel elősegítve közösségünkbe történő 

beilleszkedésüket. 

 

Egyesületünk sikeres működésében, a vállalt feladatok teljesítésében nagy segítségünkre 

vannak évek óta a város civil szervezetei, a közművelődési intézmények, az iskolák, cégek 

munkatársai - akik főleg egyesületi tagjainkon keresztül segítik munkánkat -, jelentős 

támogatónk az önkormányzat, valamint a vállalkozók és városunk lakói is. 

 

Tervezett feladataink teljesüléséről már részletesen olvashattak a Közhasznúsági jelentésben. 

Amikor a beszámoló írásába fogtam, az jutott eszembe, hogy ennél a pontnál megállok… 

Megkérdezem, hogy emlékeznek-e még a 2013-as munkatervünkre? A válasz gondolom, igen 

lett volna. Nos, jelentem, hogy az abban foglaltakat maradéktalanul teljesítettük és már 

mehetünk is tovább a többi napirendi pontra.(He…He...He...) 

 



Ennek ellenére engedjék meg, hogy szerteágazó éves munkánkból csak a legjelentősebb 

rendezvényeinkből mégis, ismertessek néhányat: 

 

1. Április 19-én a Műemléki Világnap alkalmából tartalmas programot szerveztünk. 

Egyesületünk, de a város életének is jelentős eseménye, hogy kiadtuk a „Kisújszállás város 

története: a legrégibb időtől 2012-ig” című kiadványt. Két éves munka előzte meg a 

megjelenést. Itt szeretném megköszönni azt a hatalmas és áldozatos munkát, amelyet a 

szerkesztő bizottság tagjai végeztek teljesen térítésmentesen. Az ilyenkor szokásos, helyi 

védettséget jelölő márványtáblát ezúttal a Zöldy patika falán helyeztük el, ezzel köszönve 

meg a több generációs patikus családnak, amiért mindig gondot fordítottak az épületre. A 

programsorozat jó hangulatú baráti vacsorával zárult. 

Pár hét múlva a könyvkiadás feletti örömünket egy jelentős probléma árnyékolta be, mikor 

is a könyvkiadás LEADER pályázati elszámolását elutasították, ellentmondásos módon 

részhatáridőre való hivatkozással. Tekintettel már három sikeres LEADER pályázati 

elszámolásunkra teljesen értetlenül álltunk az eset előtt. Fellebbeztünk, amelyet 

elutasítottak. Tudomásunkra jutott, hogy a városban több civil szervezet, vállalkozás 

pályázati elszámolását is ezekkel az indokokkal utasították el. Bízva igazunkban, 

egyeztetve a többi szervezettel és képviselőjükkel (Dr. Szűcs Lászlóval) és kellő mérlegelés 

után keresetlevelet nyújtottunk be a Szolnoki Törvényszékhez. A tárgyalás napját még nem 

tűzték ki.  

A döntéssel párhuzamosan a hiányzó 2.512.500,- forint pótlására az egyesület elnöksége 

több intézkedést tett. Minden támogatónkat és partnerünket megkerestünk támogatás és 

könyvadomány céljából, valamint más pályázati lehetőséget is kerestünk. Kezdeti 

aggodalmamat az elnökség munkájának köszönhetően sikerült az év végére eloszlatni, ezt 

a tátongó nagy lukat csaknem teljesen befoltozni, pótolni. Akihez fordultunk, kivétel nélkül 

valamilyen formában segített. A teljesség igénye nélkül a sok adományozó, támogató és 

vásárló között, külön szeretném megköszönni Kisújszállás Város Önkormányzata, Halász 

János államtitkár, a Nagykun Hagyományőrző Társulás, a Nagykun Kisújszállásért 

Alapítvány, a KUNSZÖV, Petrikás Árpádné, a Kisújszállási Református Egyházközség, a 

Nagykun 2000 MG Rt, a Móricz Zsigmond Református Kollégium, a KUNFA és KUNFER 

Kft. segítségét, nélkülük nem sikerült volna. 

 

2. Április végén ismét Időutazást szerveztünk a gémeskút körül versenyekkel, bemutatókkal, 

haszonállat simogatóval. A rendezvény sikere leginkább a résztvevők számával, a jó 

hangulattal és a kötetlen beszélgetésekkel töltött órákkal volt mérhető. 

  

3. A 27. Városszépítő hét ismét sikeres rendezvény volt. A június 24-28. között megrendezett 

tábor alkalmával - több önkéntes munkát végző középiskolással  együtt - idén is sokat 

dolgoztunk városunk közterületeinek szebbé tételéért. 83 táborozó jelentkezett várost 

szépíteni, akik 1.240 munkaórában sokféle és értékes munkát végeztek 620.000,- forint 

értékben (500 Ft/óra).  

A hagyományos juttatásokon túl (póló, ebéd) ismét strandolhattak is délutánonként a 

táborozók. A tábor utolsó napján megemlékeztünk a holokauszt kisújszállási áldozatairól. 

Köszönet illet minden táborban résztvevő gyereket, fiatalt és segítő felnőttet is a 

lelkiismeretes, önzetlen munkáért. 

Új elemként épült be tevékenységünkbe az úgynevezett KÖSZI (közösségi szolgálati) 

munka, melynek során - kölcsönös együttműködés alapján - hozzásegítjük elsősorban a 

kisújszállási középiskolásokat feladatuk teljesítéshez, ők pedig munkájukkal jelentősen 

hozzájárulnak városunk szépítéséhez, az egyesület munkájához. Szívesen jönnek hozzánk 

dolgozni, sokan a kötelező óraszámon túl is tevékenykednek. Sok tevékenységük közül a 



leglátványosabbak, a Porcsalmi Lajos sporttelep beton kerítésének festése, a Zsidó temető 

gaztalanítása, sírok gondozása. Jelenleg a két helyi és hat vidéki középiskolával állunk 

kapcsolatban. 

 

4. Nagyszabású rendezvényekben nem volt hiány ez évben. Szeptember 14-re rögtön kettő is 

jutott. Az országos TE Szedd! környezettisztasági akció központi nyitó rendezvényének 

városunk adott otthont, a szervezést egyesületünk végezte. A kellemetlen, esős időjárás 

ellenére 300 fő, elsősorban iskolások, de sok felnőtt is fontosnak tartotta, hogy részt vegyen 

az akción. Az ünnepélyes megnyitó után 9 csoport indult útnak, akik mintegy 2 tonna 

szemetet gyűjtöttek össze a délelőtt során. A visszaérkezőket ebéddel vártuk. 

 

5. Délután pedig a Tanyai Diákotthon megnyitásának 50. évfordulója alkalmából nagysikerű 

találkozót szerveztünk az egykori diákok részére, majd a turgonyi tanyasi iskola helyét 

jelöltük meg emléktáblával – ezzel újabb emlékhellyel gazdagítva városunk határát – és a 

valamikori jegenyesorra emlékezve két nyárfát is elültettünk. A nap bensőséges hangulatú 

baráti vacsorával zárult. 

 

6. A Piculás Civilház nem állandó nyitva tartással ugyan, de mindig nyitva állt a látogatók 

részére, ha kellett. Mindig volt, aki kinyisson, ha civilek tartottak összejövetelt, vagy egyéb 

program szerveződött a civil házban. Az elmúlt évek fejlesztéseinek és munkánk 

eredményeinek köszönhetően, egyre többen veszik igénybe a Piculás Civilház 

szolgáltatásait, családi és egyéb civil rendezvények céljára. A rendezvényekből befolyó 

bérleti díjak, nagy segítséget jelentenek az üzemeltetési költségek finanszírozásában. 

 

7. A Civilház működtetésének könnyítése érdekében jelentkeztünk a „NYITOK hálózat a 

társadalmi befogadásért” című TÁMOP pályázati program keretében „Gesztor 

szervezetnek”. Sikeres pályázatunknak köszönhetően Civil házunk egy része egyfajta 

tanulási központtá vált, melynek köszönhetően a használatért két éven keresztül bérleti díjat 

kapunk, mely szintén jelentősen hozzájárul az üzemeltetési költségek finanszírozásához. A 

pályázat keretén belül megoldódott a Piculás állandó nyitva tartása is. (A „NYITOK” 

munkájáról, képzéseiről részletes tájékoztatást kaphatnak a most is jelen lévő Kecze 

Istvánné tanulásszervező irodavezetőtől.)  

Az önkormányzatnak köszönhetően április 30-ig Kulturális közfoglalkoztatott is segíti 

munkákat. 

 

8. Az egyesület bevétele a személyi jövedelemadó 1%-os felajánlásából a tavalyihoz képest 

kismértékben nőtt (324.173,-/288.676,-). Most még aktuális, ezért kérem, hogy 2014. évben 

se feledkezzenek meg az 1% felajánlásáról, barátaikat, ismerőseiket is biztassák erre.  

 

9. Megjelentettük a városvédős falinaptárunkat, melyet gyorsan elkapkodtak. Pályázat, 

összefogás és támogatás eredményeként újra kiadtuk a Séták Kisújszálláson kiadványunkat. 

Új, a jövőre nézve előremutató elem, hogy egy információs térképpel gazdagodott a füzet. 

Kérem, keressék a szokott helyeken, a kisújszállásiak számár is elérhető. 

 

10. Zsidó temetőben, - köszönhetően a MAZSÖK pályázatnak - a látványos cserjézésen kívül, 

sikerült megújítani a „pecázók” által letaposott drótfonatos kerítést. Így a 

„takarékgödör”(tó) felőli kerítés szakasz mezőit, sikerült kicserélni egy masszív vandál 

biztosabb kerítésmezőkre. 

 



Úgy érezzük, munkánknak nagy eredményei vannak. Ismernek és elismernek bennünket városi, 

megyei, régiós és országos szinten is. Mindannyian tudjuk azonban, hogy a támogatási rendszer 

teljes átalakulása miatt komoly gondot okoz működésünk, felvállalt feladataink maradéktalan 

megvalósítása. Ezért még nagyobb szükség van az egyesületi összefogásra, tagjaink, segítőink 

önzetlen munkájára. Tekintsük az idei évet is az összekovácsolás évének. Ismerjük meg még 

inkább egymást, a közös munkán túl, baráti beszélgetések, főzések, rendezvények 

szervezésével még összetartóbb csapattá, még sikeresebb egyesületté válhatunk. 

 

Befejezésül engedjék meg, hogy az elnökség nevében megköszönjem valamennyi egyesületi 

tag önzetlen munkáját, az önkormányzat, a támogató szervezetek és az egyének segítségét.  

 

Köszönöm, hogy meghallgattak. 

 

 

 

Tatár Zoltán 

egyesületi elnök 

 

 

 


